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csörög a Pannon GSM 

Kedves Olvasóink! Közérdekű problémá-
ikat, észrevételeiket, tapasztalataikat ezen a 
héten Hollósi Zsolttal oszthatják meg. Ügye-
letes újságfró munkatársunk munkanapo-
kon reggel 8 és 10 óra között, vasárnap 14 és 
15 óra között a 06-20-9432-663-as rádiótele-
fon-számon hívható. Elveszett tárgyaikat ke-
reső, illetve talált tárgyakat visszaadni szán-
dékozó olvasóink ingyenes hirdetésben tehe-
tik közzé mondandójukat. Hirdetésfelvétel: 

8 és 18 óra között a 06-80-820-220-as zöld számon, illetve szem-
élyesen a Sajtóházban és hirdetőirodáinkban. 

Lépcsőházban aludt Egy 
hölgy, aki a Szilién sugárúton 
lakik, vasárnap este egy fótit ta-
lált a lépcsőházban. Segíteni kí-
vánt a hajléktalanon, hogy még-
se kelljen ott töltenie az éjszakát 
ám végiglapozván egy újságot 
sehol nem talált benne olyan te-
lefonszámot amelyet ilyen eset-
ben felhívhatna Végül a polgár-
őrségnek telefonált akik bizton-
ságosabb helyre szállították a 
férfit Telefonálónk a polgár-

őröktől tudja, hogy ilyen eset 
nem csak vele fordult elő. A 
hölgy szerint a városvezetésnek 
hatékonyabb megoldást kellene 
találnia az utcára került szeren-
cséden sorsú emberek megsegí-
tésére. Ő sem szívesen küldi ki a 
házból a hajléktalanokat de az 
sem megoldás, hogy beeresszék 
eket a lépcsőházakba 

H 
l i i l n u l . 

Subcvsai gáz 
Hamarosan megoldó-

dik a subasaiak problé-
mája. A hónapok óta hú-
zódó gázügy végére las-
san pont kerülhet. A Dé-
gáz Rt. és a lakókat kép-
viselő „Szikigáz" Pjt. kö-
zött megállapodás szüle-

A Szikigáz képviselőjével 
január 15-én megállapodást írt 
alá a Dégáz Rt. mind finanszí-
rozási, mind a beruházás végső 
üzembe helyezésének határ-
idejéről, ami február 15. - tájé-
koztatta lapunkat dr. Moczó 
Istvánná, az rt. gazdasági igaz-
gatója. A szolgáltató a mintegy 
kétmilliós tartozást elengedte. 

Az Állami Autópályakezelő 
Kht.-től a Dégáz megvett egy 
104 négyzetméteres területet, 
ahová a nyomásszabályozót 
telepítik. A Szolnoki Bányaka-
pitányság ezt elfogadta és jó-
váhagyta a használatba vételt. 
A használatba vételi engedély 
január 30-án emelkedik jog-
erőre, utána üzembe helyezhe-
tő lesz a gázvezeték - tudtuk 
meg Farkas Zoltántól, a Dégáz 

műszaki igazgatójától . Az 
üdülőterületen 752 csatlakozó-
vezeték épült az ingatlanok el-
látására. Száznyolcvan telektu-
lajdonos adta be eddig a belső 
szerelésre vonatkozó tervdo-
kumentációt, melyből 170-et 
jóváhagyva visszaküldték. 
Harminc ingatlanon az elké-
szült belső szerelések szakmai-
lag megfelelőek, így amennyi-
ben a gázelosztó vezetéket 
üzembe helyezik, úgy azonnal 
gázzal fűthetnek a lakók. 

A következő okok miatt hú-
zódott el ennyire a subasai, 
mintegy harminc kilométer 
hosszúságú gázvezeték építé-
se. A fagyok után -jövő eny-
hébb idő sártengerré változtat-
ta a területet, a gépek nem tud-
tak dolgozni. A Dégáz pontat-
lan adatokat kapott a telkekről, 
a lakók közül többen többször 
is módosították a terveket. 
Mintegy ötvenen nem fizettek 
időben, de olyanok is akadtak, 
akik utólag adták be a kérel-
müket. A legutolsó jelentkezés 
november 30-án futott be a 
Dégázhoz. 

K. T. 

• Vizsgaidőszak - a tanár szemével 

F f Ugyanúgy elfáradok* F F 

Ki hinné, hogy egy 
v izsganapon a tanár 
ugyanúgy elfárad, mint a 
diák? Még ha a hallga-
tó az elözö é jszakát is 
végigtanulta. Kukovecz 
György , a JATE újkori 
egyetemes történeti tan-
székének adjunktusa 
ugyanolyan fáradtnak ér-
zi magát tíz-tizenöt felelet 
meghallgatása után, mint 
a vizsgázó diákok. Arra 
voltunk kíváncsiak, ho-
gyan éli meg ö a vizsgá-
kat, milyen szempontok 
alapján ad jegyet, és is-
meri-e a diákok puskázá-
si trükkjeit. 

A vizsgaidőszak a tanár 
számára sem „üresjárat" -
mondja Kukovecz György, hi-
szen ha nem is kell minden 
nap vizsgáztatnia, be kell hoz-
nia lemaradásait, vagy elő kell 
készítenie a következő féléves 
munkát. Előfordul azonban -
különösen a vizsgaidőszak 
utolsó heteiben hogy a szi-
gorlatok összesűrűsödnek, és 
mindennap vizsgáztatni kell. 
Ilyenkor szerinte a tanár ugyan-
úgy elfárad, mint a diákok. 
Kukovecz György a vizsgát 
egy magasugróversenyhez 
hasonlítja, amelyen az nyer, 
aki éppen akkor a legmaga-
sabbra tud ugrani, és nem fel-
tétlenül az, aki a legjobb. A 
végeredménynek van még egy 
összetevője: a széljárás, vagy-
is a tanár hangulata. Ő azon-
ban igyekszik mindig érdeklő-
déssel és jóindulattal fordulni 
az éppen felelő hallgató felé, 
és ritkán húzza föl magát -
csak ha már nagyon sok 

Kukovecz György - „magasugróverseny" közben. (Fotó: Schmidt Andrea) 

„zöldséget", vagyis téveszmét 
hallott. Ha valaki izgul, és 
emiatt például dadogni kezd, 
vigyázni kell, nehogy kigú-
nyoljam, és elég türelmes le-
gyek hozzá - hívja fel a fi-
gyelmet a humánus hozzáállás 
fontosságára. Szükség esetén 
azonban zokszó nélkül pót-
vizsgára „utasítja" azt, akiről 
kiderül, hogy nem tanult, vagy 
nem készült eleget ahhoz, 
hogy legalább kettest érdemel-
jen. Meg kell tanulni kezelni 
az olyan váratlan helyzeteket 
is, amikor például valakinek a 
családjában történik tragédia a 
vizsga előtti napon, vagy neta-
lán szerelmi bánat ér valakit. 

Kukovecz György a szóbe-
li vizsgáztatás híve. Jelentősé-
get tulajdonít annak, hogy a 
hallgató vele szemben ül, és 
hallja, tud-e kerek mondatok-

ban fogalmazni, még ha izgul 
is, látja a szemében, hogy érti-
e, amit mond. Vannak olyan 
diákok, akik megpróbálják ki-
játszani a tanár éberségét. Ku-
kovecz György szerint a pus-
kázás ellen semmit sem kell 
tenni. Azt szokta mondani: 
puskázni szabad, csak azt nem 
szabad, hogy észrevegyem, 
mert akkor lovagiasan vége a 
vizsgának. 

A hallgatók időnként a sze-
rencsére „utaznak", ám Kuko-
vecz György szerint kollokvi-
umon ritkán jön be az a takti-
ka, hogy a tételeknek csak 
egyharmadát vagy felét tanul-
ják meg. Ezeken a vizsgákon 
ugyanis bármit lehet kérdezni, 
míg a szigorlaton csak a kihú-
zott tételből felel a diák. 
Visszaemlékszik egy hallgató-
ra, aki ötös újkori szigorlattal 

a zsebében ment hozzá vizs-
gázni, és azt kérte, íija be az 
egyest. Ugyanannak a kor-
szaknak egy részterületéből 
vizsgázott volna, mint a szi-
gorlaton, de azt a részt nem ta-
nulta meg, a szigorlaton vi-
szont szerencséje volt, és 
olyan tételeket húzott, amiről 
tudott beszélni. Utólag persze, 
kijavította az elégtelent. Olyan 
diákra is emlékszik, akitől -
miután kihúzta a kettes számú 
tételt - megkérdezte: beíijam-
e a kettest, és a diák elfogadta 
az ajánlatot . Kukovecz 
György úgy véli, a hallgatók 
okosak és leleményesek: ha-
mar kitapasztalják, melyek a 
tanár kedvenc témái, mit kér-
dez a leggyakrabban, és ezt át-
adják a következő évfolya-
moknak is. 

Hegedős Szabolcs 

napló 

Ma 
DR. MÉCS LÁSZLÓ, a 

12-es választókerület (Békete-
lep, Móraváros) képviselője 
fogadóórát tart 17,30 órától a 
Déri Miksa Szakközépiskolá-
ban (Kálvária tér). 

Holnap 
CSONKA GÁBOR straté-

giai alpolgármester fogadóórát 
tart 15-16,30 óráig az Általá-
nos Ügyfélszolgálati Csoport-
nál (Szeged, Széchenyi tér 
11.). 

HARGITTAI RITA, az 1-
es választókerület (Belváros, 
Felsőváros) képviselője foga-
dóórát tart 17-18 óráig a Ta-
bán Utcai Általános Iskolában. 

TÓTH JÓZSEF, a 16-os 
választókeriilet (Kiskundo-
rozsma) képviselője lakossági 
fórumot tart 17 órától a Petőfi 
Sándor Művelődési Házban. 
Téma: Társadalombiztosítási 
jogszabályok változásai. 

KALMÁR FERENC, a 23-
as választókerület (Öreg-Ró-
kus) képviselője fogadóórát 
tart 17 órától a Rókus I. sz. Ál-
talános Iskolában (Kossuth L. 
sgt. 37.) 

GILA FERENC, a 24-es 
választókerület (Baktó, Petőfi-
telep) képviselője fogadóórát 
tart 16,30 órától a Petőfitelepi 
Művelődési Házban. 

DR. TIMÁRNÉ HOR-
VÁTH MARIANNA, a 25-ös 
választókerület (Tápé) képvi-
selője fogadóórát tart 13-17 
óráig a Tápéi Ügyfélszolgála-
ton (Honfoglalás u.). 

A MUNKÁSPÁRT újsze-
gedi alapszervezete 17 órakor 
taggyűlést tart a Munkás Mű-
velődési Otthonban (Fő fa-
sor 9.) 

Tápai képviselők 
• Munkatársunktól 

Tegnapi lapunkban jelent 
meg és a tápéi polgárőrökről 
szólt az a riportunk, amelybe 
egy félreértésre okot adó hiba 
csúszott. Azt írtuk ugyanis, 
hogy Tápé önkormányzati kép-

viselője Gila Ferenc, aki azon-
ban listás és nem pedig egyéni 
képviselő, ugyanakkor tápéi la-
kos. Az őszi választásokon 
egyéniben a fideszes Tímárné 
Horváth Magdolna nyert. A 
pontatlanságért elnézést kérünk. 

Drogokról a Mórában 
• Munkatársunktól 

Holnap, szerdán 12.15-
kor a szegedi Móra Ferenc 
Szakközép- és Szakmun-
kásképző Iskolában (Kál-
vária sugárút 84.) a dro-
gokról tartanak előadást. A 

rendezvényen fellép a bu-
dapesti „Emberbarát Ala-
p í t v á n y " z e n e k a r a i s , 
m e l y n e k s z i n t e m i n d e n 
t ag j a k a p c s o l a t b a kerü l t 
má r v a l a m i l y e n k á b í t ó -
szerrel. 

Algyön 1997 és 1998 
októberében is önkor-
mányzatot választottak. 
A függetlenség függőben 
maradt részleteiről, az 
önállóvá lett település 
közeli és távolabbi jövő-
képéről a régi-új önkor-
mányzati képviselő-testü-
letnek otthont adó algyői 
községházán a régi-új 
polgármesterrel, dr. Piri 
Józseffel beszélgettünk. 

• Milyen Algyő első ön-
álló évének mérlege? 
- Megalkottuk a polgár-

mesteri hivatalt, mely alkal-
mas az önkormányzati felada-
tok ellátására és a döntések 
előkészítésére. Biztosítottuk a 
közszolgáltatást, így például 
az ivóvízellátást, a hulladék-
gazdálkodást, az egészség-
ügyi ellátást és az oktatást. 

• Fönnakadás nélkül? 
- Nem volt problémamen-

tes ez az első év, hiszen a fel-
adatok ellátásához szükséges 
föltételeket, á működtető va-
gyont csak fokozatosan vet-
tük át: augusztus l-jétől az 
óvodát és az iskolát, október 
l-jétől az egészségügyet. A 
feladat f inansz í rozásához 
szükséges normatívát is Sze-
ged kapta, s megállapodás 
alapján utalta át. 

• Miközben 1998-ban a 
működés feltételeinek biz-
tosítása kötötte le a fiatal 
önkormányzat figyelmét, 
maradt-e erő a fejlesztés-
re? 
- A bevételek lehetővé tet-

• Hagy jó tegyen gyevinek tenni/ 

Algyö már lépeget 
ték új tornaterem kialakítását, 
utak és csapadékvíz-elvezető 
árkok, valamint buszmegál-
lók építését, az aszfaltozást. 

• Szeged közgyűlése még 
most, januárban, másfél 
évvel Algyő elszakadása 
után is vagyonátadási 
ügyet tárgyalt. Tehát nem 
minden szempontból vált 
önállóvá Algyő? 
- Jogi értelemben önállóvá 

lett Algyő. A településüze-
meltetéssel kapcsolatos fel-
adatok átvétele és a működte-
tő vagyon átvétele azonban a 
mai napig sem zárult le. En-
nek oka, hogy a választások 
miatt mindkét önkormányzat-
nak kevesebb energiája ma-
radt ezen ügyek naprakésszé 
tételére. Most a temető, a 
Szetáv kazánház, a hulladék-
udvar átvétele kerül terítékre, 
a közgyűlés döntött, Algyő 
képvise lő- tes tü le te pedig 
megvizsgálja, hogy az megfe-
lel-e a község érdekeinek. 
Ugyanis több kérdésben még 
nem született meg a kölcsö-
nös nyilatkozat. így például 
arról, hogy az előző közgyű-
lés úgy határozott, nem adja 
át a gyepmesteri telepet és az 
ahhoz tartozó erdőterületet 
Algyőnek. De mi még nem 
döntöttük el, hogyan viszo-
nyulunk e határozathoz. 

0 Milyen állapotban kap-

Dr. Piri József: Két nagyváros közt, de önállóan 
- ez Algyö. (Fotó: Schmidt Andrea) 

ta meg a várostól a község 
az ide tartozó vagyont? 
- Az. egészségház állapota 

tragikus: mintegy harminc 
millió forintos beruházást is 
fölszippantana. Az óvodának 
nincs konyhája. Az iskola a 
község három pontján műkö-
dik, aminek következménye 
az alacsony hatásfok. Tehát a 
fejlesztések rovására nagyon 
sokat kell költeni az intézmé-
nyekre ahhoz, hogy elérjük a 
mindig önálló települések 
színvonalát. 

• A régi-új képviselőtes-
tület milyen terveket dé-
delget? 
- Már négy évre, illetve 

hosszabb távra is előre nézhe-

tünk. Az őszi választások óta 
négy testületi ülést tartottunk. 
Többek között a hosszútávú 
fejlesztési koncepcióról, az új 
településszerkezeti tervről is 
szó esett , az idei kiemelt 
programokról, prioritásokról 
döntöttünk. Ezek sorában az 
első a csatornahálózat bővíté-
se, mert a település belterüle-
te környezetvédelmi szem-
pontból szennyezett, a Tisza 
közelsége miatt magas a ta-
lajvíz, a szennyvíztisztító ka-
pacitása nincs kihasználva. 
Évek óta kielégítetlen igény-
nek óhajtunk megfelelni, mi-
kor negyven, közművesített 
építési telek kialakításával, il-
letve építési és vásárlási köl-

csönnel ösztönözzük az itteni 
letelepedést. Algyőn ne le-
gyen sáros utca! Ezen túl a 
felszíni csapadékvíz elvezető 
rendszert is fejleszteni fog-
juk. Célunk, hogy a település-
nek a Faluház környékén 
végre legyen egy igazi köz-
pontja. 

• Honnan lesz erre pénz? 
- Az állami normatíva a 

feladatok finanszírozására 
sem elég. Ezért a fejlesztések 
forrása csakis a pályázati tá-
mogatás és a saját bevétel le-
het. A saját bevétel elsősor-
ban az iparűzési adóból szár-
mazhat, amit most 17 ezre-
lékre voltunk kénytelenek 
emelni, ugyanis a Mol Rt. 
megvál toztat ta az adóme-
gosztás módját. Ugyanakkor 
a családi vállalkozások, 4 
millió forintos árbevételig 
adómentességet élveznek, az 
új beruházás, ha 50 millió fo-
rintot meghalad ja , három 
évig 30-30 százalékos adó-
kedvezményben részesül. Itt 
nincs kommunális és vagyoni 
típusú adó. A beruházások 
végleges sorrendjét az fogja 
meghatározni, hogy milyen 
célokat támogat az új pályá-
zati rendszer. 

• Szeged és Hódmezővá-
sárhely, vagyis két megyei 
jogú város közé ékelődve 
milyen stratégia és taktika 

kínálkozik Algyő számá-
ra? 
- Sajátos a helyzetünk, 

nem tartozunk egyik kistér-
séghez sem. A két közeli 
nagyvároshoz sokféle módon 
kapcsolódhatunk, például kö-
zös beruházásként kerékpár-
utat építhetünk, a szúnyogir-
tás is közös a cél. De ideáli-
sak az adottságok egy itteni 
ipari park benépesí tésére. 
Szeged polgármestere Algyő 
országgyűlési képviselője is. 
E tény az együttműködés kü-
lönböző szintjeit kínálja. 

• Algyőtől volt hangos a 
legutóbbi önkormányzati 
választást követő időszak. 
Milyen az algyői közélet? 
- A civil szervezetek kata-

lizátor szerepet játszhatnak az 
önkormányzat és a polgárok 
között. Neuralgikus pontot az 
Algyői Közéleti Egyesület je-
lent, mely még nem találta 
meg a céljai teljesítéséhez 
legmegfelelőbb, a település 
és az itt élők érdekeit szem 
előtt tartó eszközöket. 

• Négy év múlva, a most 
induló önkormányzati 
ciklus végén milyen lesz 
Algyő? 
- Az önkormányzat mun-

kája, a fejlesztési programok 
azt célozzák, hogy a lehető 
legolcsóbb és leginkább nap-
rakész szolgáltatásokat bizto-
sítsuk, s ezek azt eredmé-
nyezzék, hogy javuljon az itt 
élők közérzete és életkörül-
ménye, hogy jó legyen algyő-
inek lenni! 

Ú . I. 

Árvíz i 
k á v é h á z 

• Munkatársunktól 
A Közéleti kávéház kere-

tében ma, 18 órakor a város-
háza dísztermében négy árvíz-
sújtott település polgármeste-
re - Lőrincz Gusztáv (Tisza-
becs), Klapka György (Milo-
ta), Hopka András (Tiszacsé-
cse), Gyulai Gáspár (Tisza-
kóród) - részvételével tarta-
nak találkozót. A házigazda: 
Kárpáti Dezsőné. A helyszí-
nen gyűjtést szerveznek az 
árvízkárosultak javára. 

Madách-hét 
• Munkatársunktól 

A Madách Imre Általános 
Iskolában tegnap megkezdő-
dött az intézmény névadójá-
nak emlékére hagyományo-
san megtartott rendezvény-
sorozat. Az iskola diákjai 
tegnap virágot helyeztek el 
az épületben lévő Madách-
domborműnél, délután pedig 
irodalmi kávéház keretében 
mérték össze tehetségüket. 
A Madách iskolában ma 14 
órától mintegy 200 tanuló 
részvételével városi angol 
versenyt, 16 órakor pedig lé-
zeres kísérleteket rendeznek. 

Menny 
Durván rászedtek egy 

boltban. Karácsonyi 
ajándékot kerestem, ehe-
lyett akaratom ellenére 
néhány ezresért, akciós 
áron megvásároltam a 
túlvilág egy darabját, 
amit csak otthon vettem 
észre, amikor a számlát 
silabizáltam. Ez állt raj-
ta: megvásárolt menny 1 
darab. 

P. Sx. 


